

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput XLVII.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:hbz:33-1-219271](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:hbz:33-1-219271)

CAPVT XLVII.

ERat haud longe ab eo itinere, quo Metellus ¹ pergebat ¹, oppidum Numidarum, nomine Vacca, forum rerum venalium ² totius regni maxime celebratum: vbi & incolere, & mercari consueuerant Italici generis ³ multi mortales. Huc consul, simul tentandi gratia ⁴, & si pate- ² rentur opportunitates loci, praesidium ⁵ imposuit; praeterea imperauit frumentum, & alia, quae bello vsui forent, comportare: ratus, id quod res ⁶ monebat, frequentiam negotiatorum ⁷ & com- meatum iuuaturum ⁸ exercitum, & iam paratis rebus munimentum fore ⁹. Inter haec negotia ⁹ Iugurtha impensius ¹⁰ modo legatos supplices mittere ¹¹, pacem orare: praeter suam, libero- rumque vitam, omnia Metello dedere. Quos ⁴ ⁴ item, vti priores ¹², consul ille ¹³ ad prodi- tionem domum mittebat: regi ¹⁴ pacem postu- labat ¹⁵ neque abnuere ¹⁶, neque polliceri & in- ter eas moras promissa legatorum exspectare.

CA.

1 Proficiscebatur. 2 Handels-Stadt. 3 ex Italia. 4 simul vt tentaret hostem. 5 Garnison, Besatzung. 6 necessitas rerum suarum. 7 mercatorum. 8 iuuare posse. 9 hanc urbem. 10 maiori studio. 11 coepit. 12 legatos. 13 persuasos. 14 Iugurthae. 15 volebat Metellus. 16 recusare.